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Tid:  Kl. 09:00 – 11.00 
 
Plats:  J2519 och Zoom 
 

Närvarande ledamöter: 
Kim Bolton, ordförande  
Jonas Gilbert, bibliotekschef  
Karin Landahl, Akademin för teknik, textil och ekonomi 
Åsa Söderlind, Akademin för bibliotek, information, pedagogik och IT 
Eva-Lotta Andersson Lidén, Akademin för polisiärt arbete 
Esther Pocock, studentrepresentant 
Liv Leffler, studentrepresentant 
 
Adjungerade:  
Martin Borg, sekr. 
Katharina Nordling, bitr. bibliotekschef 
Pieta Eklund (punkt 9) 
 
Frånvarande ledamöter: 
Anna Cregård, förvaltningschef 
Catrine Brödje, Akademin för bibliotek, information, pedagogik och IT 
Leif Sandsjö, Akademin för vård, arbetsliv och välfärd 
Hanna Gadd, extern ledamot (Högskolan Väst) 

 
 
1.  
Mötets öppnande 
Ordförande Kim Bolton öppnar mötet och en presentationsrunda genomförs eftersom två nya 
ledamöter (studentrepresentanter) deltar på mötet. 
 
2. 
Utseende av justeringsperson  
Katharina Nordling utses att jämte ordförande justera protokollet. 
 
3.  
Föredragningslista  
Föredragningslistan godkännes. 
 
4. 
Föregående protokoll 
Föregående mötes protokoll gås igenom. Ordföranden gör några påpekanden och därefter 
lägges protokollet till handlingarna. 
 
5. 
Inför verksamhetsplanering 2024  
Jonas redogör för ärendet och presenterar arbetet bakom den kommande verksamhetsplanen. 
Under året har biblioteket anställt sex nya medarbetare, bibliotekarier, IKT-pedagoger och 
språklärare. Dessutom finns det i dagsläget en vakans som medieproducent. 
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Arbetet med ny organisation har pågått under året och nu är tanken att det skall sättas på plats.  
Besöken på biblioteken har inte ändrats så mycket som vi ibland upplever. Jonas visar 
besöksstatistik på hur det ser ut just nu jämfört med tidigare år.  
 
Inför VP 2024 har medarbetare och ledning tagit fram områden som biblioteket bör arbeta 
med och som ses som utmaningar. Arbetsgrupperna fortsätter med arbetet för att kunna föra 
över det till handlingsplaner och verksamhetsplaner. En planeringsdag är bestämd till den 9 
november. 
 
Ekonomin på HB är kärv just nu. Det gör att biblioteket i dagsläget inte kommer återbesätta 
pensionsavgångar eller ta in vikarier vid längre ledigheter. Jämfört med andra lärosäten är den 
kostnad som sticker ut för biblioteket lokalerna. Vi har stora (och fina) lokaler, men de kostar. 
Därför borde högskolan i första hand tänka biblioteket, när det diskuteras studieytor för 
studenter. 
 
Verksamhetsstöd skall göra en förstudie som heter ”en väg in” eller servicecenter. Biblioteket 
kommer att delta i en projektgrupp. På många högskolor har det samlats till en gemensam 
reception, det som på högskolan är uppdelat på tre receptioner. 
 
Ett annat projekt inom VS är kartläggning av forskarstödet. Biblioteket, genom Katharina 
Nordling, leder arbetet tillsammans med IT och arkiv, deltar gör GIO och övriga avdelningar 
som arbetar med stöd till forskare. Arbetet skall påbörjas efter årsskiftet och syftar till att 
kartlägga och förstå vilket stöd till forskare som sker på olika håll. Och på så sätt kunna 
hänvisa forskare på bästa sätt. Frågan är också kopplat till DAU och öppen vetenskap. 
 
EduTech skall fortsätta med mediaproduktioner för utbildningen. Studion på H6 är igång men 
ännu inte fullt utrustad. Den används bland annat en hel del för podd-inspelningar. 
 
Bibliotekets systemstöd - just nu pågår arbete med ett nytt system för fjärrlån. En annan fråga 
som är uppe till diskussion är att titta på bibliotekssystem som open source. Det avtal vi har 
idag med bibliotekssystem via Exlibris löper som längst fram till 2027.  Det är 
Linnéuniversitetets bibliotek som dragit i gång frågan inom det konsortium (GSLG) HB är 
med i för vårt nuvarande bibliotekssystem. Frågan är tidigt väckt men processen behöver 
starta snart. 
 
Bibliotekets lokaler fyller nästa år 20 år. En tydlig sak är att de stationära datastationerna i 
biblioteket används mindre och mindre. Det rör sig om runt 150 datorer. De innebär kostnader 
och tar upp lokalytor som skulle kunna användas till annat. En förstudie är gjord och arkitekt 
har varit inkopplad i en stor lokalöversyn. Men det krävs en satsning från högskolan för att 
kunna sätta i gång. 
 
6. 
Uppdrag att samordna stöd för AI  
Jonas föredrar ärendet. Under ett års tid med ChatGPT har AI hamnat i fokus och diskuteras 
ofta. Ett stormöte hölls i juni om AI som biblioteket höll i. Det var ett mycket positivt tillfälle.  
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Påverkan på forskningen kommer troligen bli mycket stor. Hur skall HB kunna arbeta vidare 
med frågorna?  
 
Förvaltningschefen har beslutat att bibliotekschefen får i uppdrag att stödja och samordna 
högskolans arbeta med AI med utgångspunkt i EduTech-gruppen. Det skall sedan byggas på 
så det blir ett nätverk inom högskolan i ett AI-forum. Punkter att arbeta med är 
kompetensutveckling för personal och för studenter. Bevaka vilka tjänster högskolan bör 
erbjuda så det inte blir digitala klyftor. Nätverket skall kunna vara en resurs när olika delar av 
verksamheten vill diskutera frågor rörande AI. Arbetet skall rapporteras till HB:s 
digitaliseringsråd.  
 
Ledamot efterfrågar ett högskoleövergripande dokument om hur AI får användas inom 
studentarbeten och examinationer.  
Idag finns en webbplats på HB som heter Artificiell Intelligens (AI) med undersidor som 
berör dessa frågor. 
 
7. 
Biblioteksrådets uppdrag + tidsplan media- och publiceringsbudget  
Martin Borg redogör för uppdraget och går igenom förslagen. Efter samtal med flera 
ledamöter i rådet och med biblioteksledningen har ett förslag på ett förnyat uppdrag till 
Biblioteksrådet utarbetats. Även arbetsmetoden i rådet har setts över och en tidsplan har tagits 
fram för arbetet med snurran för medie- och publiceringsbudgeten. 
 
Ett större ansvar föreslås vila på ledamöterna, särskilt de från akademierna, när det gäller 
återkoppling till ledningarna för respektive akademi. 
 
Förslaget skall visas för förvaltningschef som sedan tar beslut om uppdaterat uppdrag. 
 
8.  
Aktuellt om Bibsam-avtalen och informationsresurser 
Ärendet skjuts upp till nästkommande möte. 
 
9. 
Öppen vetenskap: nationellt och i Borås. KB:s förslag till nationella riktlinjer och lokalt 
Pieta Eklund, bibliotekarie, är inbjuden att presentera förslag på nationella riktlinjer för öppen 
vetenskap från Kungliga biblioteket. Riktlinjerna bygger på UNESCO:s definitioner på öppen 
vetenskap (open science). Dessa riktlinjer skall antas i januari 2024. Fram till 3 november i år 
finns möjlighet att lämna synpunkter. Jonas Gilbert kommer att lämna in synpunkter från 
biblioteket på riktlinjerna. 
 
I förslaget lyfts det fram sex prioriterade områden. 

1. Öppen tillgång till vetenskapliga publikationer 
2. Öppen tillgång till forskningsdata 
3. Öppna forskningsmetoder 
4. Öppna lärresurser 
5. Allmänhetens delaktighet (medborgarforskning) 

https://www.hb.se/anstalld/for-mitt-arbete/stod-for-dig-som-undervisar/artificiell-intelligens-ai/
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6. Digitala infrastrukturer 

Förslaget tar också upp fem aktörer 
1. Forskare 
2. Forskningsutförande organisationer 
3. Forskningsfinansiärer 
4. Expertmyndigheter 
5. Övriga myndigheter och aktörer 

 
Reflektioner från Pieta är att det är ett väldigt allmänt hållet dokument och att det är otydligt 
vem som skall göra vad. Generellt är det en deskriptiv text med otydliga riktlinjer. Här finns 
varken piska eller morot. Vissa aktörer är nämnda vid namn men andra är inte det. Det kunde 
vara ett skarpare förslag till riktlinjer. 
 
10. 
Biblioteksrådets möten 2024 
För att kunna bestämma datum för nästa års möten skickar sekreteraren ut en doodle där var 
och en fyller i datum man kan närvara.  
 
11. 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor anmäles. 
 
12. 
Mötets avslutande 
Ordförande tackar alla och avslutar mötet. 
 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Martin Borg 
 
 
 
Justeras: 
 
 
    
Ordförande    Justeringsperson 
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